
1

j

, Budapest Főváros IV. kerület

ÚJPEST ONKORMÁNYZAT ]

54 1041 Budapest, István út 14. im 92 A101100 0250
A. 231-3101/357 JEL SáMlk áj ize ta

pirosjóvijpest.hu / KÖZBIZTONSÁGI BIZOTTSÁG rotgunt a9zsék s
Hivatali ügyfélkapu elérhetőség; !

BPOJONKO, KRID: 358468376 !

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Közbiztonsági Bizottság 2025. március 25-én 16:00 órakor a Budapest Főváros IV. kerület Újpest

Önkormányzat Polgármesteri Hivatala II. emeleti 61-es tárgyalóban tartott nyílt ülésről

Jelen vannak:

Bizottsági tagok: Pajor Tibor elnök

Bauer Béla

Ormai Csaba

Pruneán Zsanett Kitti

Renge Zoltán

Sulykos Kristóf

Meghívottak részéről: Czigler László polgármester

dr. Gácsi Anett Erzsébet aljegyző

Béres Ferenc Tűzoltóparancsnok

dr. Bognár Ildikó jogi előadó

Csordás Anikó osztályvezető

Pajor Tibor elnök

Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Közbiztonsági Bizottság 6 fővel határozatképes.

A megküldött meghívóban 4. napirendi ponthoz kapcsolódó előterjesztés nemrég került megküldésre, így

a helyszínen is kiosztásra került. Ha majd annál a napirendi pontnál tartunk és szükség lesz rá, akkor egy

kis szünet lesz elrendelve, hogy mindenki el tudja olvasni.

Kéri a Bizottság tagjait szavazzanak a meghívó szerinti napirend elfogadásáról.

Javasolt napirendi pontok:

Nyílt ülésre javasolt

1. Beszámoló a IV. kerületi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2024. évi tevékenységéről

Előterjesztő: Czigler László alpolgármester

2. Egyebek

Zárt ülésre javasolt

3. Javaslat az Újpest Közbiztonságáért elismerő címek: , Év Tűzoltója", , Szent Flórián érdem"

adományozására

Előterjesztő: Czigler László alpolgármester
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4. Javaslat az Újpest Közbiztonságáért elismerő címek: , Év Rendőre?, , Bátorságért", , Rendkívüli
helytállásért", , Szent György érdem", , A Köz szolgálatáért" adományozására

Előterjesztő: Czigler László alpolgármester

3/2025. (III. 25.) KB határozati —

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Képviselő-testületének Közbiztonsági

Bizottsága úgy dönt, hogy a mai napon az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:

Nyilt ülés keretében:

1. Beszámoló a IV. kerületi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2024. évi tevékenységéről

Előterjesztő: Czigler László alpolgármester

2. Egyebek

Zárt ülés keretében:

3. Javaslat az Újpest Közbiztonságáért elismerő címek: , Év Tűzoltója", , Szent Flórián érdem?"
adományozására

Előterjesztő: Czigler László alpolgármester

4. Javaslat az Újpest Közbiztonságáért elismerő címek: , Év Rendőre", , Bátorságért", , Rendkívüli
helytállásért", , Szent György érdem", , A Köz szolgálatáért" adományozására

Előterjesztő: Czigler László alpolgármester

Szavazás: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás (egyhangúan elfogadva)

1. napirendi pont

Beszámoló a IV. kerületi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2024. évi tevékenységéről

Pajor Tibor elnök

Átadja a szót Czigler László Alpolgármester úrnak.

Sok szeretettel köszönti Béres Ferenc Tűzóltóparancsnokot, kéri mutatkozzon be, arra tekintettel, hogy a

Bizottságnak vannak új tagjai, akik esetleg nem ismerik.

Czigler László alpolgármester

Az Alezredes Ur megküldte a szokásos beszámolót, amelyben az elmúlt 3 évben olyan hatalmas változások
nem történtek. Nyilván van némi eltérés. 2022-höz képest szebbek a számok. 2023-ban több volt a műszaki

mentés és a vakriasztás. 2024-ben a téves riasztások száma volt kicsit magasabb.

Szeretné megköszönni a tűzoltóságnak az áldozatos munkáját, amit tesznek a lakosságért. Nagyon sok

esetben, látta vagy hallotta, hogy minden parancsnok, aki kint volt a tűzesetnél, milyen empatikusan

viselkedett azzal a sérülttel vagy károsulttal, hiszen ez mindenkinek az életében egy nagy trauma, hogyha

a lakása kiég és oda van a vagyontárgya.

Felkéri a parancsnok urat a beszámoló megtartására.

Béres Ferenc

A helyi, IV. kerületi tűzoltóságnak a parancsnoka több, mint tíz éve, valamint vácrátóti lakos.

Több, mint húsz évig volt a XIII. kerületben és onnan jött át tűzoltóparancsnokként Újpestre.

Az idei beszámoló rövidebb az elmúlt évekhez képest, mert új kirendeltségvezető van, aki megreformál

mindent. Így nem tartalmazza a beszámoló, hogy mekkora a létszámuk, milyen szerelvényei vannak,

milyen laktanya felújításokat hajtottak végre.
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A létszámot tekintve a fővárosban több, mint 200 fő létszámhiány van, azonban Újpesten ez 3 fő. A

létszám fel van töltve teljesen. Azt a 3 főt is fel tudná tölteni. Ez azért nem lehetséges, mert a belügyi

rendelkezés nem engedi, hogy bárki eltérített státuszban legyen, így nem tud fölvenni 3 fiatalt. Azért kell a

fiatalra tenni hangsúlyt, mert az átlagéletkor 45 év. A tűzoltók átlagéletkora 40-45 év. Jelenleg 3 fő van,

akik 21, 22 és 23 évesek. Az állományban 5 éven belül többen is elfogják érni a nyugdíjkorhatárt, így 8

fővel fog csökkenni a létszámuk.

A laktanya kívülről kapott egy látványfelújítást. Ki lettek cserélve az ablakok, új kazán lett behelyezve,

amelyről a tavalyi évben beszámolt. Belül semmi nem változott.

Uj szertárkapuk lettek kihelyezve.

Az elektromos hálózat az 1970-es évek óta nem lett felújítva. A belső terek felújítását, karbantartását saját

maguk próbálják fenntartani.

Pajor Tibor elnök

Köszöni a beszámolót.

Megkérdezi van-e valakinek kérdése?

Renge Zoltán

Az eszközök, mint a kivonuló kocsik és egyéb járművek estében mennyire vészes a helyzet?

Béres Ferenc

A felszereltség jónak mondható. 2 fecskendő van egyedüliként a fővárosban. A létraszerük 20 éves, de jó

állapotban van. Van egy bázis szerük az országban egyedülállóan, amely 3 éves.

Van egy, lassan már 10 éves Duster személygépjármű, amelyet még Wintermantel Zsolt volt polgármester

úr biztosított a tűzoltóság részére, amikor IV. kerületi tűzoltóságon kezdett dolgozni. Jelenleg az

önkormányzat tulajdonában van, de szeretné, hogy ez a gépjármű a tűzoltóság tulajdonába kerüljön, .

Renge Zoltán

A kiegészítő eszközök megfelelnek-e a kor követelményeinek?

Béres Ferenc

Természetesen minden felszerelésünk autóban érkezett, korhűen, tehát most 8-10 évesek. A feszítővágók

megfelelőek. Tehát mindent meg tudnak oldani ezekkel a felszerelésekkel. Persze lehetne minden

akkumulátoros, nem benzinmotoros. Minden megvan, a felszereléseket tudják pótolni.

Bauer Béla

Három kérdése lenne:

Az első kérdése a 3 fő létszámhiányra vonatkozik. Ez hány százalékos hiány az állományban, illetve ez már

egy olyan kategória, amivel jól elműködik, vagy hogyha a kettő lenne, akkor jobb lenne, az Önkormányzat

tud-e valahogy segíteni, hogy ez megszűnjön?

A másik kérdése, hogy az elektromos állapot és a belső területek felújításra szorulnak. Belátható időn belül

lesz-e változás, tehát van-e már erre terv és csak arra várunk, hogy elfogadják, hogy legyen majd egyszer

felújítás?

A harmadik pedig arra vonatkozik, hogy vannak-e olyan káresemények, vagy káresetek itt Újpesten, amik

nagyobb odafigyeléssel elkerülhetőek lennének? Tud-e segíteni ebben, akár az Önkormányzat a

médiafelületein keresztül, vagy figyelemfelhívás intézésével a helyi lakosokhoz?

Béres Ferenc

Az első kérés: 67-en vannak. Ebből a 3 fő hiány nem releváns. Ennél sokkal több betegünk van. Tehát

jelenleg is van négy olyan beteg, aki fél évig biztosan nem fog tudni visszajönni. Ennél sokkal nagyobb

probléma volt az, amikor a 15 fő létszámhiány volt, akkor is el tudtak működni, csak akkor túl sok túlóra

keletkezett, amelyet ki kellett fizetni a tűzoltóknak.
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Újpesttel ellentétben a XIII. és XIV. kerület a létszám tekintetében nem áll jól, ezért 2 főt

biztosítanak a részükre. A XIV. kerületben 12 fős létszámhiány van a 60 főből.

Második kérdés: A tűzoltó parancsnokságnak nincs saját költségvetése, a központi költségvetésből

dolgoznak. A központi költségvetés 5 éves terveket hoz elő, amiben az szerepelt, hogy energetikai felújítást —

csinálnak a laktanyában. Ennek értelmében megcsinálták a fűtésüket, a külső szigetelést, az egész tető

szigetelve lett, napelem lett beépítve a laktanya hátuljába. Valószínűleg a következő 5 évben nem fogják

az elektromos hálózatot is felújítani.

Voltak kint szakemberek. Volt olyan szakember, aki a tetőről azt nyilatkozta, hogy olyan állapotban van,

hogy be lehet tolni a tollat a szarufába, nem fog eltörni a toll. Egybe van még a tető, amely 1939-ben épült,

és 1939-ben még az a fa tökéletesen jó volt, csak azóta eltelt egy pár év. Nem hiszi, hogy be fognak kerülni,

hiszen vannak a laktanyák, amik az újpesti laktanyával egyidősek és felújításra kerültek, mint a XIV.

kerületben is.

Harmadik kérdés: Nagyon sok Gondosóra esetük van. A Magyar Állam által nyújtotta lehetőség a
Gondosóra használata, amelyet minden hatvan évet betöltött személy igényelhet. Az eszköz nyomásra jelez.

Ha egy Gondosóra tulajdonos elmegy vásárolni, de a szatyorba tette a Gondosórát, majd a vásárolt

termékeket, akkor a Gondosóra nyomás alá kerül és jelez. A tűzoltóság kivonul tűzoltóautóval a Gondosóra

miatt, mivel a Belügyminisztérium úgy döntött, hogy a Gondosóra jelzése esetén ki kell menni

tűzoltóautóval. Nem lehet visszahívni a Gondosórának a tulajdonosát.

Nem a rendőrök, vagy a mentősök mennek ki, mivel a mentősök le vannak terhelve, a rendőrök pedig

kevesen vannak. Így a tűzoltók 28 literes szolgálti autóval mennek ki a Gondosóra által adott jelzésre. A

IV. kerületi tűzoltóság feladataikat két városban, valamint két kerületben látja el, így jelentős túlterhelést

okoznak gondosórák.

Nagyon sok téves jelzés adódik ebből.

Jó lenne, ha minél több CO jelző készülék lenne azokban a lakásokban, ahol még gázzal fűtenek, és

parapetes fűtésük van. Számos esetben azért kell a tűzoltóságnak kivonulnia, mert a CO jelző készülékben

elemet kell cserélni.

Sulykos Kristóf

A gondosórás probléma egy hónapban hányszor fordul elő, milyen gyakori?

Béres Ferenc

Olyan 30 biztos van havonta.

Például az autós riasztás is ennyi, amikor az autónak a rendszere jelez be. Az az autórendszer is bejelez,

amelyik a Teslánál bent állna, és csak letették a teherautóról. Ha nem vették észre, akkor tűzoltók kimennek

autó kicsit koccant egy másik autóval, amelynek hatására a jármű bejelez, de gépjármű tulajdonosa elhagyja

a helyszínt.

Pajor Tibor elnök

Rengeteg a téves jelzés, mind a tűzesetnél, mind a műszaki mentéseknél, de akkor erre így választ kaptunk.

Béres Ferenc

A műszaki mentés az Gondosóra riasztása, a tűzeset az más. A tűzesetet illetően, mindenkinek kötelezően

be kellett kötni a tűzjelzőközpontját az OKF-be. Ha van egy jelzése akármelyik cégnek, például az

Önkormányzat óvodájának, vagy bárminek, ha négy percen belül nem mondják le, akkor elindulnak a

kollégák. Téves jelzésnek tekintendő, ha nincs tűzeset.

Ha lemondják négy percen belül, az nem jelenik meg ebben a táblázatban, az nem létezik akkor, tehát nem

volt esemény. Két percet várnak, majd két percük van, hogy elhagyják a szertárat.

Tehát négy perc van a tűzjelzőközpont által adott jelzés a lemondására. Amennyiben négy perc alatt nem

kerül lemondásra és elindulnak, téves jelzés esetén fizetési kötelezettség van.
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Előfordul olyan is, hogy fakivágással keresik meg a tűzoltóságot.

Pajor Tibor elnök

A tűzoltóhajó hova tartozik, illetve jellemzően milyen veszélyes árukat szállítanak a Dunán?

Béres Ferenc

Mindent. A Dunán mindent szállítanak. A tűzoltóhajó, ami itt van a Flottillában, az a XIII. kerülethez

tartozik.

A Dunán mindenféle veszélyes árut szállítanak. Lehet ömlesztett, lehet tartályban, illetve autók formájában.

Van egy csomó olyan kamion, ami veszélyes árukat szállít, és a Dunán viszik fel, vagy hozzák le. Ezeket

ellenőrzi a hajószolgálat.

Pajor Tibor elnök

Szavazásra bocsátja a határozati javaslatot.

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testülete Közbiztonsági Bizottságának

4/2025. (III. 25.) határozata a IV. kerületi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2024. évi tűzvédelmi

tevékenységéről szóló beszámoló Képviselő-testület részére történő elfogadásra történő javaslatáról

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közbiztonsági Bizottsága az

előterjesztést megtárgyalta és úgy dönt, hogy javasolja a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata

Képviselő-testülete részére a IV. kerületi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2024. évi tűzvédelmi tevékenységéről

szóló beszámoló elfogadását.

Felelős: polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján

Határidő: azonnal

Szavazás: 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás (egyhangúan elfogadva)

2. napirendi pont

Egyebek

Pajor Tibor elnök

Kérdezi, hogy ki az, akinek van bármilyen észrevétele vagy hozzászólása.

Senkinek nincs.

A továbbiakban a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testülete

Közbiztonsági Bizottsága zárt ülés keretében folytatja munkáját.

Zárt ülés keretében a Közbiztonsági Bizottság 5/2025. (III.25.) és 6/2025. (III.25.) szám alatt hozott

határozatokat.
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Jegyzőkönyv hitelesítő Elnök jegyzőkönyvvezető
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